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Protokół Nr LXIX / 23 

z LXIX sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 19 grudnia 2023 r. 

 

Przekazanie przez harcerzy ZHP Betlejemskiego Światełka Pokoju Radzie Miejskiej  

w Ropczycach oraz Burmistrzowi Ropczyc. 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.09 – 15.19.  

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz otworzył 69 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji i osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu E-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 19 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 

Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych, tak zwane 

RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Proszę o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały 6.13. To byłaby zmiana w budżecie miasta i gminy na bieżący rok, bardzo 

nieistotna. Pani skarbnik później wyjaśni i wytłumaczy. Proszę o przyjęcie do porządku obrad 

punktu 6.14. W tym punkcie zmienilibyśmy naszą uchwałę z ubiegłego roku, z grudnia, która 

dotyczy podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia udziału w kapitale zakładowym w TBS-

ie. Przy omawianiu tej uchwały wyjaśnimy kwestię. Ona też jest nieznaczna, ale z powodów 

formalnych bardzo ważna, stąd te obydwa projekty uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmiany porządku obrad.  

Treść wniosku: W punkcie szóstym: wprowadzenie w ppkt 6.13 - Uchwała w sprawie: zmian  

w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok – wraz z projektem uchwały i jego autopoprawką – 
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wprowadzenie w ppkt 6.14 - Uchwała w sprawie zmiany własnej uchwały Nr 568/22 z dnia 29 

grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 

udziałów  w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. w Ropczycach – wraz z projektem uchwały. 

 

Wnioskowane zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za – 19 głosów, przeciw 

- 0, wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. w Ropczycach  

2) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LX/619/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok zmienionej 

Uchwałą Nr LXII/633/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 31 maja 2023 r. zmiany 

Uchwały Nr LX/619/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości 

przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok  

3) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LXVI/677/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

25 września 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok  

4) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok  

5. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2024 rok - projektu Uchwały 

Budżetowej Gminy Ropczyce na 2024 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

2) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady, w tym ostatecznej opinii Komisji 

Rewizyjnej,  

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej,  

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie,  

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,  

6) głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2024 rok  

1) Uchwała Budżetowa Gminy Ropczyce na 2024 rok  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  
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1) Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2024-2034.  

2) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2024 

rok.  

3) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów 

4) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII/641/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

30 czerwca 2023 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków.  

5) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, działka nr 842/3.  

6) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXVIII/696/23 z dnia 27 listopada 2023 r. 

w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działki 5836 i 5984.  

7) Uchwała w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 36 przy ul. Udzieli 6 w Ropczycach.  

8) Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024 – 2028.  

9) Uchwała w sprawie likwidacji ośrodków wsparcia: Klub Senior+ w miejscowości 

Brzezówka i Klub Senior+ w miejscowości Niedźwiada.  

10) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

11) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/286/20 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica.  

12) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/285/20 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce. 

13) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok. 

14) Uchwała w sprawie zmiany własnej uchwały Nr LVI / 568 / 22 z dnia 29 grudnia 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów  

w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. 

w Ropczycach. 

7. Plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok.  

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie sesji.  

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z LXVIII sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. Protokół z LXVIII sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 19 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0.  
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4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Ropczycach – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów  

w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego, spółka  

z ograniczoną odpowiedzialnością w Ropczycach. Projekt uchwały wyraża zgodę na 

podwyższenie kapitału zakładowego w spółce w kwocie 200 000 zł, w zamian za objęcie 400 

udziałów o wartości nominalnej 500 zł każdy, w celu realizacji inwestycji budowa bloku 

mieszkalnego wielorodzinnego z częścią handlowo-usługową przy ulicy Mehoffera 17. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na dzisiejszą sesję wydała opinie pozytywne o projektach uchwał wymienionych  

w punkcie 4. Dotyczą one zobowiązań do przyszłorocznego budżetu na zadania bezpośrednio 

realizowane przez gminę. To są żłobek, drogi, ulice, projekt budowy domu kultury, oświaty 

oraz jednego z zadań TBS - blok mieszkalny Mehoffera 17. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. w Ropczycach została podjęta przy: za – 17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących  

się - 2. 

 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LX/619/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 

rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2023 rok zmienionej Uchwałą Nr LXII/633/23 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 31 maja 2023 r. zmiany Uchwały Nr LX/619/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok - Skarbnik 

Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian uchwały wcześniej podjętych przez Wysoką Radę, które 

dotyczyły zadania inwestycyjnego pod nazwą Budowa budynku przedszkola publicznego wraz 

ze żłobkiem i niezbędną infrastrukturą techniczną. Jest to uchwała dostosowująca kwotę już 

ostatecznie realizacji tego zadania, w której postanawia się zabezpieczyć w 2024 roku łącznie 

kwotę 3 598 792,32 zł na to zadanie. Środki te będą pochodziły z dochodów własnych gminy 

Ropczyce w kwocie 1 972 337,11 zł oraz środki z dotacji Ministerstwa Rodziny, Polityki 

Społecznej w ramach Rządowego Programu Rozwoju Instytutu Opieki nad Dziećmi w wieku 

do lat trzech tzw. Maluch Plus kwota 1 626 455,21 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LX/619/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 

kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok zmienionej 

Uchwałą Nr LXII/633/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 31 maja 2023 r. zmiany 

Uchwały Nr LX/619/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości 

przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została podjęta przy: za – 19 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXVI/677/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 25 września 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 

2024 rok w zakresie wydatków bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zabezpieczenia w 2024 roku łącznie kwoty 3 664 380,40 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadania remont odcinka drogi gminnej Mała Glinik. W związku z tym, że zadanie 

to całkowicie będzie realizowane w 2024 roku, pierwotną uchwałę zwiększa się do tej kwoty. 

Źródłem pokrycia zobowiązań w budżecie 2024 roku będą dochody własne gminy w kwocie  

1 465 752,40 zł oraz wolne środki. Tutaj proszę o poprawkę - wolne środki z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg stanowią wartość 2 198 628 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LXVI/677/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

25 września 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została podjęta 

przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zaciągania zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków, które nie 

mają pokrycia w 2023 roku. Paragraf 1 w związku z rozstrzygnięciem postępowania 

przetargowego uchwały 602 z 24 lutego zmienia się i zapisy tej uchwały otrzymują brzmienie: 

Postanawia się zabezpieczyć w 2024 roku kwotę 188 745 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadania projektowanie budynku kultury i oświaty w Ropczycach. Źródłem finansowania tych 

środków będą dochody własne gminy. W pierwotnej uchwale kwota stanowiła 200 000 zł. 

Paragraf 2 - W związku z rozstrzygnięciem postępowania przetargowego uchwała 620 z 28 

kwietnia 2023 roku w paragrafie 1 i 2 otrzymuje brzmienie: Postanawia się o zabezpieczeniu 

w budżecie 2024 roku kwoty łącznej 120 908 zł z przeznaczeniem na realizację dwóch zadań: 

Przebudowa ulic na terenie Osiedla Śródmieście w Ropczycach w kwocie 74 968 zł oraz 

budowa drogi gminnej Ropczyce-Granice-Gnojnica w kwocie 45 940 zł. Zapisy tych 

poszczególnych zadań uległy zmniejszeniu w związku z już rozstrzygniętymi postępowaniami 
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i podpisanymi umowami. Również w paragrafie 3 w związku z rozstrzygnięciem postępowania 

przetargowego w uchwale 644 zachodzą zmiany dotyczące zapisów na zadaniu budowa 

odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Niedźwiada, gmina Ropczyce oraz Braciejowa  

i Stasiówka gmina Dębica, w związku z tym, że całkowite to zadanie zostanie wykonane  

w 2024 roku i w pierwotnym projekcie budżetu było zabezpieczenie 510 000 zł a ostatecznie 

zadanie całkowicie stanowi kwotę 937 260 zł. Również paragraf 4 stanowi zmianę uchwały 

675 z 25 września 2023 roku, w którym to w paragrafie 1 i 2 również zmianie uległy kwoty  

w zabezpieczeniu trzech zadań: rozbudowa, przebudowa drogi gminnej ul. Skorodeckiego, 

budowa ścieżki rowerowej wraz z odwodnieniem i oświetleniem w kwocie 132 840 zł oraz 

projektowanie i budowa żłobka w Niedźwiadzie Dolnej w kwocie 180 000 zł. Całkowite 

zabezpieczenie stanowi kwotę 412 840 zł. Źródło finansowania poszczególnych zadań stanowią 

dochody własne w kwocie 232 840 zł oraz kwota 180 000 zł jako środki z dotacji Ministerstwa 

Rodziny i Polityki Społecznej na program Maluch+. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została 

podjęta przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

5. 

5.1) 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak – Ten najważniejszy punkt dzisiejszej sesji omówimy 

wspólnie z panią skarbnik. Ja omówię w sposób bardzo ogólny, też pod kątem naszych 

słuchaczy, mieszkańców miasta i gminy, którzy być może teraz łączą się z nami informatycznie 

i słuchają naszej sesji. Pani Skarbnik już w szczegółach przedłoży wedle formuły budżetowej. 

Wysoka Rado, jaki przedkładamy ten projekt budżetu na przyszły rok? Sądzę, że jeżeli chodzi 

o kwoty, które za chwilę w paru minutach przytoczę jest to najwyższy budżet, zwłaszcza po 

stronie wydatków. Ten budżet według mnie przedkładamy jako bardzo zrównoważony. 

Bierzemy pod uwagę w stosunku do pierwotnego projektu budżetu przedłożonego Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej i Wysokiej Radzie 15 listopada uwagi i wnioski, które państwo radni 

wypowiedzieli nad omawianiem na stałych komisjach rady. Wzięliśmy również pod uwagę 

zaistniałe dodatkowe dochody z tytułu środków europejskich, które pomiędzy 15 listopada a 10 

grudnia otrzymaliśmy. To jest mniej więcej kwota około 4 000 000 złotych z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju na budowę wodociągu Łączki Kucharskie Niedźwiada i inne drobne 

również kwoty. Ten projekt budżetu jest optymalny, zrównoważony. Zdaję sobie sprawę, że 

przedkładamy budżet i uchwalimy dzisiaj, o to będę prosił, na cały 2024 rok, aczkolwiek nam 

w tym składzie tu dane będzie realizować ten budżet tylko przez pierwszy kwartał. Mamy 

świadomość, że wszyscy, którzy zechcemy kandydować, będziemy poddani ocenie naszych 

wyborców i realizacja będzie przez 3/4 roku, przez 3 kolejne kwartały już nowej kadencji rady. 

Chcemy być odpowiedzialni, więc ten budżet nie jest absolutnie w żadnym swoim paragrafie, 

w żadnej cyfrze budżetem wyborczym. On składa się z kilku ważnych fundamentów. 
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Chciałbym omówić ten projekt budżetu, abyśmy mieli taką ogólną wiedzę na czym się zasadza, 

co jest jego fundamentem i o co nam chodzi w tym budżecie przedłożonym na przyszły rok. 

Jest to najwyższa kwota pod względem dochodów. 179 678 000 zł wydatków, dochodów, które 

zaplanowaliśmy na kwotę 163 374 000 zł, różnica między tymi wydatkami, które planujemy,  

a dochodami to kwota 16 305 000 zł i to jest właśnie ten planowany deficyt. Podkreślam słowo 

planowany, bo wcale nie oznacza, że gmina musi tą kwotę pożyczyć w ciągu roku czy na koniec 

tego roku. Chcę podać taki przykład, że już na kontach posiadamy 2 852 000 zł, które są 

pozyskanymi środkami finansowymi na inwestycje, ale nie możemy jej wpisać już w dochody. 

To będzie pomniejszało ten zapowiedziany deficyt. Ten zapowiedziany deficyt ponad  

16 000 000 zł pomniejszy też subwencja wyrównawcza, która jest zapowiedziana przez rząd. 

Ja głęboko w to wierzę, że ona będzie i że będzie w podobnej wysokości, jak w bieżącym roku 

we wrześniu otrzymaliśmy subwencję w wysokości prawie 6 000 000 zł. Również wierzę w to, 

że w miesiącu kwietniu będziemy mieli informację po podsumowaniu bieżącego roku, że jest 

nadwyżka budżetowa i wynosi określoną kwotę, jak również i oszczędności, które w ciągu roku 

będą. Przede wszystkim oszczędności na wydatkach majątkowych, czyli na inwestycje. Podam 

pierwszy przykład. Rozstrzygnięty już jeden z przetargów na wydatek majątkowy, jakim jest 

budowa ulic na osiedlu pod Pałacem daje nam oszczędności kilkaset tysięcy złotych i te 

oszczędności już pomniejszą tą kwotę deficytu budżetowego. Zatem planujemy tak wysoki 

deficyt po to, żeby dzisiaj zaplanować już środki własne na udziały w wielu inwestycji, żeby 

wiele tych różnych inwestycji, większych i mniejszych zaplanować, przygotować i realizować, 

nie czekając, aż na przykład rząd przydzieli nam i wszystkim innym gminom we wrześniu,  

a być może dopiero w październiku subwencję wyrównawczą, bo wówczas jest zbyt późno, 

żeby przygotować przetargi, podpisać umowę i poprzez wykonawców wdrożyć do realizacji. 

Ten wydatek majątkowy ponad 30 000 000 zł to jest bez mała 20% naszego planowanego 

dochodu. Jeżeli bym mógł podać kilka przykładów największych inwestycji, które planujemy 

w przyszłym roku, to przede wszystkim budowa nowej szkoły w Witkowicach wraz z salą 

gimnastyczną, na którą zamierzamy w przyszłym roku wydać 7 800 000 zł. Mamy jeszcze  

5 000 000 zł przyrzeczone od rządu i te 5 000 000 zł nie wchodzi w tym roku w budżet, w nasze 

dochody, ani w nasze wydatki, bo to wedle naszego planu dopiero będzie wydatek w 2025 roku 

jako, że zakładamy, że od momentu podpisania umowy ten stan surowy zamknięty budowanej 

szkoły, pierwszego segmentu i hali sportowej przy tej szkole to czas 1,5 roku, więc te  

5 000 000 zł zostawiamy w następnej kadencji na 2025 rok. Na żłobek, który jest w budowie, 

w przyszłym roku zakładamy wydać 3 600 000 zł. Budowa wodociągu Okonin-Niedźwiada, 

Niedźwiada Górna II, jak również kanalizacja w Brzezówce to kwota ponad 5 000 000 zł. 

Boisko sportowe w Lubzinie oraz inne sportowe inwestycje to kwota 2 000 000 zł. 

Modernizacja zabytkowej części szkoły w Witkowicach to kwota 520 000 zł. Na OSP 

zamierzamy wydać 650 000 zł, w tym będzie udział w zakupie samochodu lekkiego dla OSP 

Okonin, jak również projektowanie i przygotowanie do budowy garażu pod ten samochód. 

Zaznaczam, że kwota zapisana w budżecie 250 000 zł na projekt stanowi tylko 50% kwoty jako 

udziału w programie, który zakładamy, że jak co roku ogłosi albo rząd, albo agenda Ochotniczej 

Straży Pożarnej zarząd główny, bo do tej pory był to rząd, ale być może sejm zdecyduje  

w najbliższych 2-3 miesiącach inaczej. Zawsze było tak, że jednak gmina za OSP musiała 



8 
 

zadeklarować 50% wkładu i ten wkład projektujemy już tutaj w naszym budżecie. Jest również 

w tej kwocie 650 000 zł kwota 350 000 zł na rozbudowę OSP Granice pod kątem przewiązki, 

w której mieścić się będą hol i sanitariaty pod również przedszkole, które jest w tym obiekcie 

OSP. Również w tych 30 000 000 zł inwestycji jest wykup gruntów pod drogi na kwotę  

780 000 zł i wkład w dokończenie budowy naszego bloku poprzez TBS, czyli 200 000 zł. 

Razem w ciągu tych dwóch lat byłaby to kwota łączna 2 200 000 złotych. Największym 

wydatkiem w tym projekcie budżetu, jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, czyli inwestycje, to 

inwestycje drogowe. Wspomniane przed chwilą uchwały okołobudżetowe, jak modernizacja, 

czy przebudowa, bo to jest właściwe słowo, droga Kociomyśl-Mała, ulice pod Pałacem, 

budowa mostu wraz z fragmentem dróg w Niedźwiadzie na Kolawie, przebudowa chodników 

w Ropczycach na ulicy Mickiewicza, projekty wielu dróg i również tras rowerowych. Razem 

to jest kwota 10 000 000 zł plus 5 616 000 zł na utrzymanie dróg, w tym kwota około  

3 100 000 zł na remont. Tą kwotę 3 100 000 zł można by, zapisano to w budżecie, zaliczyć do 

inwestycji, tyle tylko, że przetargi i brak projektu wraz z pozwoleniami na budowę, bo nie 

wykraczamy przy remontach poza pas, który stanowi daną drogę, nie pozwala nam ujmować 

tych remontów, tych modernizacji dróg jako inwestycji. Razem daje to właśnie kwotę  

30 000 000 zł. Wymieniłem tylko największe inwestycje, bardziej pod informację dla naszych 

mieszkańców, słuchaczy, niż pod wiedzę państwa radnych, bo doskonale te pozycje Wysoka 

Rada zna. Chciałbym jeszcze powiedzieć o dochodach własnych, na które składają się przede 

wszystkim subwencje państwa, dotacje również, subwencje i dotacje państwa, ale również 

własne podatki, dochody z naszych podatków, bo te dochody z podatków, które ustaliliśmy  

w miesiącu październiku, średnio to jest wzrost około 9% są tą najwartościowszą częścią 

naszych dochodów własnych, bo to te dochody stanowią o tym, że możemy te środki wydać na 

co chcemy, to my na tej sali o tym decydujemy, bo jeżeli subwencje nam pozwalają wydać też 

na zakres naszych kompetencji określonych w ustawie o samorządzie, to jednak one 

wyznaczają jednak te działy. Natomiast dochody własne możemy wydać na wszystkie zadania, 

które są określone w ustawie dotyczącej kompetencji i obowiązków gmin, więc tak ważne są 

te dochody własne, aby one wzrastały. Jestem bardzo zadowolony, że udało się nam uzyskać 

konsensus na tej sali, że podwyższając średnio dochody własne, zwłaszcza nieruchomości od 

naszych firm o 9%, daje nam to wzrost dochodów rok do roku o  1 500 000 zł. Tylko luka 

finansowa w oświacie pomiędzy planowanymi wydatkami w przyszłym roku na oświatę,  

a subwencją, którą otrzymaliśmy od państwa na oświatę w przyszłym roku zwiększa się  

o 5 000 000 zł, więc nawet nasze podwyższone podatki stanowią tylko w zasadzie niespełna 

1/3 dodatkowych kosztów, które są nam potrzebne na wydatki w oświacie. Ile wydamy na tą 

oświatę, bo to jest największy dział w tym budżecie dotyczący wydatków środków 

finansowych. Wydamy na cały dział oświata, czyli przedszkola i szkoły podstawowe  

79 807 000 zł i 2 600 000 zł na żłobki. Łączę razem te dwa różne działy jako jeden wydatek na 

opiekę, wychowanie i edukację naszych dzieci od żłobka przez przedszkole, przez szkoły 

podstawowe. Mamy tam prawie 4 000 naszych dzieciaków i ten koszt razem to 82 400 000 zł 

środków zaplanowanych na dzień dzisiejszy. Jeszcze raz przypomnę, że subwencja oświatowa 

na przyszły rok to 37 774 000 zł, a więc łatwo zauważyć, że to jest w granicach 48% nam 

potrzebnej kwoty. To jest ta olbrzymia luka, którą żądamy jako samorządy od każdego rządu 
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przez ostatnie 10 lat, żeby tą lukę nie tyle zlikwidować, bo rozumiemy, że to się nie da, ale żeby 

ją zmniejszyć przynajmniej, żeby spowodować, że subwencja oświatowa nie będzie 

powiększała nam jeszcze tej luki bo dzisiaj mamy taką sytuację w wielu gminach, pewnie  

w 90% gmin, u nas też, że wszystkie dochody własne, wszystkie subwencje i dotacje 

wystarczają tylko na bieżące koszty utrzymania gmin. Przyznaję na wysokim poziomie. 

Jednym z tych elementów wysokiego poziomu usług publicznych jest wspomniany dział 

oświatowy. Jeżeli popatrzymy na poziom utrzymania naszych żłobków, przedszkoli i szkół 

podstawowych i porównamy z innymi gminami, a zwłaszcza z miastami, to zapewniam 

Wysoką Radę, zapewniam naszych mieszkańców, że nie odbiegamy poziomem od takiej 

naprawdę dobrej średniej wojewódzkiej, miejskiej. Inne ważne wydatki, w tym naszym 

budżecie przyszłego roku, to między innymi pomoc społeczna. W sumie 31 000 000 zł. Na to 

składają się środki rządowe 24 300 000 zł na określone zasiłki. Przede wszystkim jest to kilka 

zasiłków, które państwo ustawami ustala i zabezpiecza na to środki finansowe, ale jest również 

kwota 6 655 000 zł, która pochodzi z naszego budżetu. Razem to jest drugi dział, który 

skierowany jest do naszych rodzin, do rodzin wielodzietnych, do rodzin, które mają bardzo 

niskie dochody, do rodzin, gdzie są różne sytuacje osób chorych, osób z niepełnosprawnościami 

i do wszystkich rodzin, które mają dzieci, bo tutaj są zasiłki rodzinne. W tym dziale już od roku 

nie ma zasiłku 500+, ten zasiłek 800 plus od 1 stycznia jest i będzie realizowany przez ZUS. 

Pomimo wszystko ta kwota jest wciąż dalej w stosunku do całego naszego budżetu wysoka  

i myślę, że te środki rządowe i nasze zapewniają pomoc, która trafia do naszych rodzin  

w sposób optymalny. Zawsze jest tak, że przydałoby się jeszcze więcej, ale w stosunku do 

naszych możliwości, do naszych dochodów własnych i do tych dotacji, które otrzymujemy od 

państwa na szeroką rozumianą pomocy społeczną, jest to według mojej oceny optymalny 

wysiłek państwa i naszej gminy na ten czas. Na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 

wydamy 8 600 000 zł. Zimowe utrzymanie dróg zaplanowaliśmy na kwotę 1 000 000 złotych  

i zależne jest, jaka ta zima będzie. Ten okres zimy to koszt tego roku, ale wszystko się liczy od 

1 stycznia i później ta druga część roku. Liczmy na to, że będzie zima taka jesienna, przyszły 

listopad i przyszły grudzień. Letnie utrzymanie naszych dróg, czyli czystość w mieście to 

220 000 zł. Utrzymanie zieleni w mieście to kwota 430 000 zł. Oświetlenie uliczne 

zaplanowaliśmy koszt 700 000 zł, a konserwację oświetlenia ulicznego na kwotę 162 000 zł. 

Jest to kwota, jeżeli chodzi o ceny energii wyliczona dla pierwszej połowy roku, bo tu jest ta 

osłona, która utrzymuje ceny energii elektrycznej, nie tylko oświetlenia elektrycznego, ale 

wszystkich naszych jednostek i pozostałych kosztów energii na pierwsze półrocze. Jest to 

kwota w granicach 50% tego, co by nas to kosztowało, gdybyśmy nie dokonali tej modernizacji 

dwa lata temu, że mamy efektywne źródło oświetlenia po modernizacji. Na kulturę 

przeznaczamy w tym budżecie 6 265 000 zł, to jest Centrum Kultury i biblioteka, czyli dwie 

jednostki. Te dwie jednostki, jak wszystkie inne nasze jednostki organizacyjne, sam urząd, 

Zespół Obsługi Jednostek Oświatowych, są utrzymane na poziomie kadrowym niezmiennie od 

kilku lat, czyli ten składnik kosztowy, bo on jest w gminie największy. Generalnie koszty 

utrzymania wszystkich jednostek organizacyjnych, urzędu miejskiego, szkół, przedszkoli, to 

ponad 80%. To są koszty osobowe i pochodne od tych kosztów osobowych, a więc tak bardzo 

jest istotne, aby ten czynnik ludzki jeżeli nie musi być koniecznie zwiększany, to zwiększany 
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nie jest, jest utrzymany na stałym poziomie. Mimo że to nie jest częścią składową naszego 

projektu budżetu na przyszły rok, to dotyczy również naszych spółek, tego jako walne 

zgromadzenie wspólników pilnuję i bardzo dziękuję naszym prezesom spółkom, że są bardzo 

odpowiedzialni i od wielu lat również zatrudnienie w naszych spółkach jest constans, jest 

prawie stałe. Kultura fizyczna będzie nas kosztowała 8 704 000 zł, administracja 13 820 000 

zł, OSP 1 704 000 zł, dotacja do wszystkich stowarzyszeń około 38 to jest 1 100 000 zł i obsługa 

długu publicznego 2 357 000 zł. To są duże pozycje spowodowane wysoką inflacją i dalej 

wysokim oprocentowaniem pożyczek, kredytów i to jest to coś, co przyznaję, że nam ciąży.  

W budżecie mamy również rezerwę 742 000 zł, jak w każdym roku. Planowana kwota 

zadłużenia, jeżeli byśmy naprawdę pożyczyli tą kwotę z deficytu, czyli 16 305 000 zł, to na 

koniec roku w sumie mielibyśmy zadłużenie w wysokości 53 522 000 zł, co stanowiłoby 

32,76% planowanych dochodów na 1 stycznia. Jeszcze raz podkreślam, że gdybyśmy pożyczyli 

te 16 000 000 zł, ale dzisiaj już wiem, że przynajmniej na ten moment już 3 000 000 zł mniej 

pożyczymy. Nie powinniśmy pożyczyć na koniec przyszłego roku więcej, jak 4 000 000 -  

5 000 000 zł. To jest też takie przesłanie do następnej kadencji rady. Ten deficyt powinien być 

pomniejszony o subwencję wyrównawczą i my, przedstawiciele samorządów, będziemy się 

domagać od rządu przyrzeczenia, które zostało wypowiedziane, chociażby w wystąpieniu 

premiera, że ta subwencja wyrównawcza być musi dla samorządów w przyszłym roku. 

Przynajmniej znacząca część nadwyżki budżetowej powinna pomniejszyć deficyt budżetowy. 

Mówię przynajmniej dlatego, że to już jest dedykowane dla następnej kadencji rady, bo całość 

tej kwoty nadwyżki będziemy tak naprawdę znali w miesiącu maju, częściowo kwiecień, czyli 

to już będzie po wyborach. Ten budżet, który przedstawiamy, w którym są środki też ważne na 

waloryzację płac, one dotyczą najniższych płac, które wprowadzamy już od stycznia  

w wysokości 4 300 zł, czyli całość. Nie czekamy na drugi krok waloryzacji od 1 lipca o 60 zł. 

Uznajemy, że jest taka kwota zapisana w budżecie państwa na przyszły rok minimalna  

4 300 zł, wprowadzimy ją od 1 stycznia. Dotyczy to wszystkich pracowników gminy, jak 

również w tym budżecie mamy zapisaną kwotę niezbędną, na wzrost płac dla nauczycieli. 

Przypominam, że to jest ponad 460 etatów w wysokości 12,3%. Wiemy, że od 1 stycznia 

powinna wejść waloryzacja płac dla nauczycieli w wysokości 30%. Będziemy oczekiwać, że 

tą różnicę, którą mamy na 12,3%, do 30% uzupełni nam dodatkowa subwencja oświatowa. 

Oczekujemy, że ta dodatkowa subwencja oświatowa, wyrównująca waloryzację płac, będzie 

również dotyczyć przedszkoli, bo zwykle bywa tak, że każdy rząd uważał, że przedszkola są 

samorządowe i rozporządzeniem ministra edukacji ustalał podwyżki stawek dla nauczycieli, 

ale kwoty zostawiał już do wypłaty dla samorządów, w większości z dochodów własnych.  

W tym budżecie jest też oczywiście kwota zabezpieczona na waloryzację płac wszystkich 

pozostałych pracowników pomocy społecznej, kultury, bibliotek, Centrum Sportu i Rekreacji, 

urzędu, ZOJO w procencie około 10%. Zastrzegam się i zaznaczam, że o ile rząd wprowadziłby 

podwyżkę zapowiadaną w administracji państwowej o 20% i to od 1 stycznia, to będzie 

najprawdopodobniej konieczne w drugiej połowie roku przeanalizowanie naszego budżetu, być 

może poszukiwanie oszczędności po stronie dochodów na inwestycje i pomniejszenia naszego 

udziału i rozważenie jeszcze jednej waloryzacji płac dla wszystkich pracowników. Kolejna, 

trzeci rok podwyżka najniższych płac w granicach 19-20%, czyli sumarycznie przez 3 lata 60%, 
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zrównuje płace najniżej płatnych pracowników z tymi pracownikami o średniej płacy. Nawet 

jeżeli wprowadzaliśmy te podwyżki przez ostatnie trzy lata w granicach 5-8%, 10% 

waloryzacji, to te pobory się bardzo spłaszczyły. Dzisiaj mamy taką sytuację i taką tendencję, 

że generalnie bardzo trudno nam jest zatrudnić pracowników z gospodarki w urzędach i wręcz 

odwrotnie się dzieje, że nasi pracownicy może nie gremialnie, ale odchodzą nam do gospodarki. 

Gospodarka, czyli firmy, inne instytucje lepiej płacą. Jeżeli byłoby tak, że administracja 

państwowa, odróżniamy ją od administracji samorządowej, chociaż razem stanowimy 

administrację publiczną, miałaby te 20% podwyżki, to ja wiem, że my mamy problem. Nie 

tylko my, ale we wszystkich gminach, bo wszyscy pracownicy, mówię nie tylko  

o pracownikach urzędu, ale tych wszystkich jednostek organizacyjnych, które składają się na 

gminy, będą mieli słuszne roszczenie, że są w tych wszystkich waloryzacjach bardzo 

poszkodowani. To są te zagrożenia, czyli ten wzrost możliwy energii, jeżeli osłona nie byłaby 

w dużym stopniu wprowadzona na drugie półrocze, to jest waloryzacja płac dotycząca przede 

wszystkim przedszkoli i to są te ewentualne różnice w płacach wszystkich naszych 

pracowników. Wydaje mi się, że zostawiamy w następnej kadencji po pierwszym kwartale 

budżet mimo wszystko bardzo zrównoważony, optymalny, budżet, który daje rozwój, bo ponad 

30 000 000 zł inwestycji prorozwojowych, to jest spełnienie niektórych oczekiwań wielu 

naszych mieszkańców w różnych dziedzinach bo czy wodociągi, czy kanalizacja, czy budowa 

dróg, czy przebudowa ulic, czy budowa obiektów sportowych, a przede wszystkim oczekiwanej 

szkoły w Witkowicach i też hali gimnastycznej. Wczoraj miałem okazję spotkać się z dwoma 

prezesami naszych stowarzyszeń, którzy mówią, że tak bardzo by oczekiwali, żeby udało się 

im zwiększyć liczbę godzin ich klubów, zajęć z młodzieżą w hali sportowej. Jest ciasno, nie 

ma kiedy, nie ma jak. Mamy dużo tych różnych zajęć sportowych i te dwie hale nie wystarczają. 

Wydaje się więc, że hala, którą mamy zaprojektowaną, na którą mamy pozwolenie i którą 

rozpoczynamy, mam nadzieję, że jeszcze w tym roku otworzymy przetarg na budowę tej szkoły 

i tej hali gimnastycznej, za 3 lata spełni swoje oczekiwania i będziemy mogli tam również 

przekierować kluby sportowe, po godzinach zajęć szkolnych, ale na to wszystko potrzeba nam 

wiele środków, nie tylko na ten rok i na przyszły, bo tą pierwszą transzą już jakby otrzymujemy 

pomocy państwa, tylko przez następne 2, 3, 4 lata, żebyśmy mogli spełnić oczekiwania 

mieszkańców. To już będzie przedmiotem programu wyborczego Wysokiej Rady i również 

tych wszystkich, którzy będą kandydowali na funkcję burmistrza. Jeszcze raz bardzo ogólnie 

przedstawiłem Wysokiej Radzie budżet, również naszym mieszkańcom. Zapewniam, że to jest 

budżet odpowiedzialny, budżet optymalny, budżet, który daje szansę rozwoju gminy,  

a równocześnie zabezpiecza bardzo wysoki poziom usług publicznych bez ograniczeń, które 

stosowaliśmy, czy inne gminy również w okresie COVID-u. Tych ograniczeń już od wielu 

miesięcy nie stosujemy. Będę bardzo prosił Wysoką Radę, żeby biorąc pod uwagę różne wasze 

wnioski i to, cośmy wprowadzili po odbytych dyskusjach nad projektem budżetu na komisjach, 

abyście państwo zechcieli ten projekt budżetu poprzeć i przyjąć go na przyszły rok jako taki 

kierunek bo to nie jest tak jak z budżetem państwa, że budżet państwa w ciągu roku się albo nie 

zmienia, albo jeżeli już to najwyżej raz w roku. Budżety gmin w zasadzie ulegają zmianom co 

sesja, bo takie są uwarunkowania i takie jest też przyzwolenie regionalnych izb 

obrachunkowych.  
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Skarbnik Gminy p. Beata Malec – Projekt budżetu na 2024 rok w ramach przepisów ustawy  

o samorządzie gminnym i ustawy o finansach publicznych został państwu przedstawiony  

i w związku z poprawkami, które zostały przedyskutowane, wprowadzane na poszczególnych 

komisjach, ostatecznie dochody budżetu na 2024 rok stanowią kwotę 163 373 386 zł. Dochody 

z podziałem do dochody bieżące i majątkowe. Dochody bieżące stanowią 145 220 939,50 zł. 

Natomiast dochody majątkowe stanowią 18 152 446,50 zł. Wydatki budżetu na 2024 rok 

stanowią łączną kwotę 179 678 313 zł. W ramach wydatków znajdują się wydatki bieżące, które 

stanowią kwotę 147 676 026,64 zł oraz wydatki majątkowe w kwocie 32 2286,36 zł. Różnica 

między planowanymi dochodami a wydatkami w naszym projekcie budżetu stanowi deficyt 

budżetu w łącznej kwocie 16 304 927 zł. Planowany deficyt zostaje pokryty, czyli źródłem 

finansowania planowanego deficytu będą wolne środki w ramach art. 217 ustawy o finansach 

publicznych w kwocie 2 852 156 zł. Są to środki, które pozyskane zostały w 2023 roku. One 

na dzień dzisiejszy na naszych kontach zostały już wpłacone w ramach realizacji zadań na 2024 

rok, a mianowicie zadania pod nazwą Przebudowa drogi gminnej ulica Mickiewicza, 

polegająca na przebudowie obustronnych dróg dla pieszych, przebudowie przejścia dla 

pieszych oraz przebudowie skrzyżowań z ulicą Konopnickiej i Wyspiańskiego. Jest to kwota 

653 528 zł oraz remont odcinka drogi gminnej Mała Glinik w kwocie 2 198 628 zł. Są to środki 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Drugim źródłem finansowania planowanego deficytu 

są przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów lub obligacji emisji w kwocie 13 452 771 

zł. Przedstawiony projekt budżetu stanowią również rozchody budżetu, które ustalone są  

w kwocie 5 535 065 zł. Są to rozchody przeznaczone na spłatę wcześniej zaciągniętego długu 

z tytułu kredytów, pożyczek oraz wykupu papierów wartościowych, a mianowicie spłatę 

kredytu w łącznej kwocie 3 181 065 zł, spłatę pożyczki, która została zaciągnięta na 

modernizację oświetlenia ulicznego w kwocie 354 000 zł oraz wykup papierów wartościowy 

wyemitowanych w 2019 roku w serii B - 2 000 000 zł, czyli wykup w 2024 roku. Również  

w projekcie budżetu ustala się przychody w łącznej kwocie 21 839 992 zł. Na przychody 

składają się przede wszystkim kwoty dotyczące zaciągniętego kredytu, pożyczki lub emisji 

obligacji w kwocie 18 987 836 zł oraz kwoty z wolnych środków z 2023 roku, jak wcześniej 

zostały przedstawione w ramach dwóch zadań z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, czyli 

kwota 2 852 156 zł. Poszczególne przychody i rozchody są przedstawione w załącznikach. 

Również projekt budżetu stanowi limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek 

oraz emisji obligacji w kwocie łącznej 24 334 994 zł. Na ten limit składają się przede wszystkim 

kredyty lub pożyczki, które zostaną zaciągnięte w ciągu roku jako przejściowy deficyt na 

realizację trzech zadań inwestycyjnych, które są współfinansowane w ramach budżetu Unii 

Europejskiej, a mianowicie na przebudowę drogi gminnej Niedźwiada-Kolawa wraz  

z odbudową mostu w wysokości 2 201 685 zł, również na zadanie budowa placu zabaw i siłowni 

zewnętrznej na Ogródku Jordanowskim w wysokości 146 195 zł oraz budowę sieci 

wodociągowej w Łączkach Kucharskich i sieci kanalizacji sanitarnej w Brzezówce etap trzeci 

w kwocie 2 999 278 zł. Również limit określa kredyty, pożyczki w wysokości 5 535 065 zł oraz 

zaciągnięcie kredytu na deficyt w kwocie 13 000 000 zł. W projekcie budżetu tworzy się 

również rezerwę na nieprzewidziane wydatki. Są tutaj rezerwy ogólna oraz rezerwa na 
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zarządzanie kryzysowe w łącznej kwocie 349 000 zł. Projekt budżetu również przedstawia 

szczególne przepisy dotyczące realizacji zadań, gdzie dochody przeznaczone są stricte na 

realizację określonych zadań. A mianowicie są tu dochody z tytułu zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, dochody w kwocie 600 000 zł, jak również po stronie wydatków kwota 

600 000 zł. Dochody z tytułu kar i opłat pobieranych na podstawie Prawo ochrony środowiska 

70 000 zł dochody oraz wydatki również w kwocie 70 000 zł. Następną grupą szczególnych 

przepisów są tutaj dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

wydatki związane z tym systemem. Po zwiększonych stawkach jakie były podjęte w listopadzie 

ogólnie system stanowi dochody w kwocie 6 324 588 zł i wydatki również stanowią tą kwotę. 

Dochody z tytułu opłat za korzystanie przez operatora, przewoźnika z przystanków 

komunikacyjnych kwota 31 500 zł po stronie dochodów i wydatków również 31 500 zł. 

Szczególne przepisy stanowią również przepisy dotyczące zadań zleconych, które realizowane 

są przez nasze placówki, przede wszystkim Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Są 

to zadania zlecone w kwocie dochodów 20 414 386 zł i również wydatki w tejże kwocie.  

W projekcie budżetu również przedstawione są kwoty dotyczące realizacji zadań programów 

realizowanych ze środków Unii Europejskiej w kwocie dochodów 5 347 158 zł i w realizacji 

wydatków w kwocie 7 390 138,04 zł. Również wyszczególnionym przepisami prawa, które 

stanowią wyszczególnienie w projekcie budżetu jest załącznik dotyczący realizacji zadań ze 

środków w ramach rządowego funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych,  

w którym zawarte są zadania inwestycyjne w kwocie dochodów 8 470 000 zł, a po stronie 

wydatków 12 500 000 zł. W ramach przedstawionego projektu budżetu wyodrębniono również 

w 2024 roku wydatki obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy, z przepisów prawa 

dotyczących ustawy o funduszu sołeckim w łącznej kwocie 413 151,78 zł. Te środki na 

poszczególnych sołectwach nie uległy w żadnym sołectwie, w żadnym zadaniu zmianie. 

Również w przedstawionym projekcie ustala się dotacje, które są udzielone z budżetu w 2024 

roku w łącznej kwocie 10 905 933,85 zł. Są to przede wszystkim dotacje dla Centrum Kultury, 

miejsko-gminnej biblioteki, dla przedszkoli publicznych, niepublicznych, izby wytrzeźwień 

oraz wszelkie dotacje w ramach realizacji zadań przez stowarzyszenia czy zadania w ramach 

pożytku publicznego. W ramach przedstawionego projektu budżetu również nie uległy zmianie 

zapisy dotyczące upoważnienia burmistrza do dokonywania zmian w planach wydatków oraz 

w ramach przedstawionego projektu jest udzielone upoważnienie w ramach realizacji zadań  

w ramach konfliktu na Ukrainie. Również upoważnia się Burmistrza Ropczyc do lokowania 

wolnych środków w ramach realizacji budżetu w bankach, które nie wykonują bankowej 

obsługi, czyli innym banku niż Bank Spółdzielczy w Ropczycach. Uzyskane przez jednostki 

budżetowe zwroty dochodów dokonanych w 2024 roku zmniejszają wykonanie planowanych 

wydatków, a uzyskane dochody przez jednostki budżetowe, zwroty wydatków stanowią 

dochody budżetu.  

 

5.2) 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że Komisja ds. zdrowia i porządku publicznego działając na posiedzeniu w dniu 
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30 listopada 2023 roku wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu, Uchwały Budżetowej 

Gminy Ropczyce na 2024 rok w całości.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 30 listopada bieżącego 

roku zajmowała się opiniowaniem projektu budżetu, to jest projektem Uchwały Budżetowej 

Gminy Ropczyce na 2024 rok. Projekt ten w całości otrzymał opinię pozytywną.  

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu  30 listopada 

bieżącego roku pozytywnie i w całości zaopiniowała projekt budżetu, Uchwały Budżetowej 

Gmin Ropczyce na 2024 rok.  

 

Radny p. Bogdan Madeja - Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu  

w dniu 30 listopada bieżącego roku obradowała nad projektem budżetu Gminy Ropczyce na 

rok 2024, który w całości został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że Komisja skarg, wniosków i petycji na posiedzeniu w dniu 30 listopada 

bieżącego roku pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Ropczyce na 2024 rok,  

w całości.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna działając na posiedzeniu w dniu 30 listopada 2023 roku pracowała nad 

zaopiniowaniem całości projektu budżetu, projektu Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 

2024 rok oraz dodatkowo na posiedzeniu 14 grudnia bieżącego roku. Opinia Komisji o tym 

projekcie jako jednej z komisji stałych jest pozytywna oraz ostateczna opinia Komisji 

Rewizyjnej również jest pozytywna.  

 

5.3) 

Skarbnik Gminy p. Beata Malec - 13 grudnia 2023 roku otrzymano uchwałę III/38/2023 z dnia 

12 grudnia 2023 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

w sprawie projektu Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2024 rok. W uchwale tej 

postanowiono pozytywnie zaopiniować przedłożony projekt. W tej uchwale przeanalizowano 

wszelkie założenia dotyczące danych, które zostały przedstawione przez Burmistrza Ropczyc 

w dniu 15 listopada 2023 roku w ramach przedstawionego projektu uchwały budżetowej gminy 

Ropczyce i wraz z uzasadnieniem oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Ropczyce wraz z prognozą kwoty długu na lata 2024-2034.  

W przedstawionej uchwale przeanalizowano wszystkie dane, które zostały złożone, 

przedstawione Regionalnej Izbie Obrachunkowej, również dla Wysokiej Rady i na podstawie 

tych danych postanowiono pozytywnie zaopiniować przedłożony projekt. Przedłożony projekt 



15 
 

w zapisach ostatecznie może być podstawą do uchwalenia przez Radę Miejską budżetu na 2024 

rok.  

 

5.4) 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak powiedział, że z zadowoleniem i z wdzięcznością przyjął 

opinię stałych komisji rady i Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 

5.5) 

Radny p. Henryk Kędziora - Nie będę się odnosił do cyfr, bo już tyle zostało tu powiedziane. 

Niemniej to jest taka moja ocena. Do oceny projektu budżetu gminy Ropczyce na 2024 rok 

posłużyłem się głęboką analizą projektu oraz wiedzą merytoryczną zawartą w projekcie wraz  

z uzasadnieniem do projektu budżetu na 2024 rok, jak również podparłem się treścią zawartą 

w projekcie wieloletniej prognozy finansowej gminy. Projekt budżetu gminy miasta Ropczyce 

na 2024 rok jest budżetem wyważonym, z założonym deficytem po stronie dochodów, 

jednocześnie pokazującym źródła pozyskania środków na pokrycie deficytu, oraz źródła 

pozyskania środków na spłatę zobowiązań zaciągniętych na pokrycie tego deficytu  

i mechanizm. Jest to budżet prospołeczny, proinwestycyjny, rozwojowy, proekologiczny, 

realizowany przez urząd miasta i gminy, a którego beneficjentami jesteśmy my, jako 

społeczność miasta i gminy. Prospołeczny w szerokim znaczeniu, oświata, kultura, sport oraz 

w szerokim znaczeniu pomoc społeczna, szkoły, przedszkola, centrum kultury oraz podległe 

filie biblioteki, ropczycki ośrodek sportu, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

realizujący zadania zlecone przez państwo: zasiłki rodzinne, opiekuńcze, pomoc społeczna, 

dzienny dom pobytu emerytów rencistów i osób niepełnosprawnych, samopomocowy dom 

środowiskowy. Proinwestycyjny, proekologiczny, to inwestycje wodne, wodociągi, 

kanalizacje, drogowe i usługowe. Budownictwo mieszkaniowe realizowane przez spółkę gminy 

Ropczyce, która pełni funkcję, wykonuje zadania naszej gminy jako, że to jest spółka w 100% 

gminna. Budowa szkoły podstawowej na osiedlu Witkowice, budowa przedszkola oraz 

żłobków na osiedlu Mehoffera, drogi na osiedlu Pod Pałacem, ulicę Alabastrowa i drogi  

w Małej. Dofinansowanie podmiejskiej kolei aglomeracyjnej oraz inwestycje w tereny pod 

przyszłe inwestycje przemysłowe i społeczne, tereny strefy przemysłowej oraz tereny pod 

budownictwo mieszkaniowe, mówię o osiedlu Skorodeckiego, czyli budownictwo jedno  

i wielorodzinne. Po dokonaniu analizy projektu budżetu miasta i gminy Ropczyce oraz 

wieloletniej prognozy finansowej wynoszę o przyjęcie tego budżetu.  

 

5.6), 5.6.1) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały Budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2024 rok.  

Uchwała Budżetowa Gminy Ropczyce na 2024 rok została przyjęta, przy: za – 17 głosów, 

przeciw - 0, wstrzymujących się - 2.  
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6. 

6.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2024-2034 – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce na lata 2024-

2034. W związku z przepisami ustawy o samorządzie gminy, o finansach publicznych, uchwala 

się wieloletnią prognozę finansową na lata 2024-2034, jak w załączniku numer 1, który stanowi 

wszystkie kwoty dotyczące kwot ujętych w przedstawionym projekcie budżetu na 2024  

w sprawach dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów, deficytu lub ewentualnie 

nadwyżki, które stanowią również przedstawienie wyliczonych wszystkich wskaźników, które 

pozwalają na realizację poszczególnych zadań w 2024 roku. Planowana kwota długu na koniec 

2024 roku będzie stanowić kwotę powyżej 53 000 000 zł, co stanowi 32% planowanych 

dochodów ogółem na 2024 rok. Te wszystkie założenia są przedstawione w załączniku numer 

1. Również projekt wieloletniej prognozy finansowej przedstawia załącznik numer 2, w którym 

określone są wieloletnie przedsięwzięcia. U nas wieloletnim przedsięwzięciem jest 

przedsięwzięcie w ramach realizacji zadań bieżących, w ramach konserwacji oświetlenia 

ulicznego. Jest to zadanie, które realizujemy od 2022 roku, zadanie wieloletnie. Również 

projekt uchwały dotyczący uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej upoważnia 

Burmistrza Ropczyc do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki, 

z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy, a które są zawierane na czas 

nieokreślony w zakresie dostaw wody, dostaw usług przesyłowych lub dystrybucyjnych energii 

elektrycznej, gazu ziemnego, dostawy gazu do sieci gazowej, ciepła do sieci ciepłowniczej oraz 

licencji na oprogramowania komputerowe. Upoważnienie również dotyczy umów zawieranych 

na czas określony w zakresie zimowego i letniego utrzymania dróg do kwoty 1 200 000 zł, 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych do kwoty 6 000 000 zł oraz inne pozostałe, 

bliżej nieokreślone do kwoty 10 000 000 zł. Projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej 

daje upoważnienie burmistrzowi do przekazania takich uprawnień kierownikom jednostek 

organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w ciągu roku 

budżetowego w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki, 

które są zawierane na czas nieokreślony, również w zakresie wcześniej wskazanym oraz na 

czas określony w łącznej kwocie 8 000 000 zł. Jest to kwota z wcześniejszej kwoty wskazanej 

10 000 000 zł, czyli 8 000 000 zł przeznaczone dla wszystkich jednostek organizacyjnych 

gminy Ropczyce. Również projekt uchwały zabezpiecza w ramach realizacji zadań związanych 

z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym upoważnienie dla 

Burmistrza Ropczyc do dokonywania zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

przedsięwzięć związanych z wprowadzeniem nowych inwestycji lub zakupów inwestycyjnych 

przez jednostkę, o ile ta zmiana nie pogorszy wyniku budżetu tej jednostki. W związku  

z przedstawionym projektem wieloletniej prognozy finansowej uchyla się uchwałę 575 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-2034. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia, z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2024 roku.  

 



17 
 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na dzisiejszą sesję wydała opinie pozytywne o projektach uchwał: projekt 6.1  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy na 2024 – 2034, projekt 6.4 w sprawie 

zmiany uchwały numer 641 z dnia 30 czerwca 2023 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 

na prace przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, 

sposobu jej rozliczania oraz kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków  

i projekt 6.13 w sprawie zmian w budżecie gminy Ropczyce na 2023 rok.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2024-2034 została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1. 

 

 

6.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ropczyce na 2024 rok – Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak. 

Chciałbym przedłożyć projekt uchwały, który dotyczy przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

w naszej gminie na przyszły rok. Jest to uchwała, która jest tradycyjnie podejmowana co rok, 

taki jest wymóg prawny. Wydatki związane z tym programem to kwota na przyszły rok  

500 000 zł na dotacje celowe z budżetu poprzez konkurs, który jeżeli Wysoka Rada dzisiaj tą 

uchwałę podejmie, jutro ogłosimy tak, żeby go rozstrzygnąć w granicach 8-10 styczeń, żeby 

podpisać umowy i żeby te środki pracowały już dla właściwych stowarzyszeń, które złożą 

odpowiednie wnioski, już na koniec stycznia pierwsze wypłaty. W tej kwocie z tej uchwały 

będzie również wynikała kwota 80 000 zł, która będzie przeznaczona na działalność Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W składzie tej komisji są pracownik urzędu miasta 

i gminy, przedstawiciel Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiciel 

policji, klubu abstynenta, przedstawiciel sanepidu, zwykle dwóch radnych i psycholog.  

W bieżącym roku mieliśmy do dyspozycji na dotacje celowe 550 000 zł i na działanie Komisji 

Alkoholowej 105 000 zł, były te środki wyższe, być może w ciągu przyszłego roku okaże się, 

że nasze szacunki pół miliona złotych i 80 000 zł będą w drugiej połowie roku podwyższone. 

Na co chcemy przeznaczyć te 80 000 zł? Gro tych środków będzie przeznaczone na programy 

profilaktyczne w szkołach. W bieżącym roku z  kwoty 105 000 złotych, która była do 

dyspozycji Komisji Alkoholowej, aż 67 500 zł, to programy profilaktyczne w różnych szkołach. 

Pozostałe kwoty to opłaty wniosków do sądu, wydatki na rzecz osób fizycznych, zakupy 

materiałów, wyposażenia oraz wynagrodzenie i pochodne od wynagrodzeń dla członków 

Komisji. Szczegółowy projekt uchwały macie państwo przed sobą. On niewiele się różni poza 

kwotami, jak w roku ubiegłym. Bardzo proszę o dyskusję i o podjęcie tej uchwały.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że ww. Komisja na dzisiejszą sesję wydała opinie pozytywne o projektach 

uchwał: projekt 6.2 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Ropczyce na 2024 rok, 

projekt 6.3 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów, 

projekt 6.8 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania  

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028, projekt 6.9 w sprawie likwidacji ośrodków wsparcia Klub Seniora Plus  

w miejscowości Brzezówka, Klub Seniora Plus w miejscowości Niedźwiada.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2024 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

z Gminą Miastem Rzeszów – Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak. 

Projekt 6.3 dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów. 

Dotyczy to współfinansowania utrzymania izby wytrzeźwień. To jest podobna podstawa 

prawna do zawarcia umowy przez burmistrza z gminą Rzeszów na współfinansowanie izby 

wytrzeźwień po to, aby osoby, które są w stanie nietrzeźwym i których trzeba izolować  

i przewieźć do izby wytrzeźwień, której my nie mamy na terenie miasta i gminy, mogły być 

zaopiekowane, mogły być przetrzymane do czasu wytrzeźwienia właśnie tam w Rzeszowie. 

Wszelkie założenia dotyczące realizacji tego zadania ten projekt przedstawia. W bieżącym roku 

mieliśmy zapisaną w uchwale kwotę do dyspozycji 25 000 złotych. Nie wykorzystaliśmy całej 

kwoty, wykorzystaliśmy kwotę około 20 000 złotych. Nastąpi zwrot 5 000 złotych i stąd w tym 

projekcie budżetu na ten rok uważamy kwotę 20 000 jako wystarczającą. Gdyby były w drugiej 

połowie roku jednak wyższe potrzeby, to Wysoka Rada będzie ewentualnie o tym decydowała. 

Też przypomnę, że jedna noc w izbie wytrzeźwień kosztuje 400 zł ale rozumiemy, że z uwagi 

na różne sytuacje, przede wszystkim dotyczące rodzin, jest nieodzowne, aby nasze służby 

porządkowe skorzystały właśnie z tej możliwości przewiezienia takich osób awanturniczych 

do izby wytrzeźwień.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII/641/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 czerwca 2023 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu 

kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków - Kierownik Referatu 

Programów Pomocowych i Zamówień Publicznych p. Mariusz Wośko.  
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Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały nr LXIII/ 641/23 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania, sposobu kontroli w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Zmiana w tej uchwale dotyczy dodania paragrafu 

4a o treści jak w projekcie uchwały w celu umożliwienia złożenia przez parafie, którym 

udzielono w ramach tej uchwały dotacji, korekty wniosku w zakresie zmiany opisu inwestycji 

i jej wartości, czy terminu realizacji w przypadku zaistnienia takiej okoliczności.  

 

Radny p. Dariusz Mormol - Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że ww. Komisja działając na posiedzeniu 14 grudnia bieżącego roku pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 6.4 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII/641/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 

czerwca 2023 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach, działka nr 842/3 – inspektor w Referacie Gospodarki Przestrzennej p. Marek 

Gawron. 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie ewidencyjnym Ropczyce, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 842/3 o powierzchni 94 m2. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ropczyc. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Działka nie jest objęta 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Osoba zainteresowana nabyciem 

wynajmuje grunt pod pawilonem handlowym od 2013 roku oraz grunt pod kioskiem od 2022 

roku. Z uwagi na długoletni najem oraz trwałe zagospodarowanie przyległego terenu 

stanowiącego własność gminy oraz niewielką powierzchnię, a także mając na uwadze, że 

najemca tego gruntu wyrażał zgodę na ustanowienie służebności przesyłu dla sieci 

kanalizacyjnej, burmistrz zamierza przychylić się do wniosku najemcy i dokonać sprzedaży.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 
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gospodarczego na dzisiejszą sesję wydała opinie pozytywne o projektach uchwał: omawiany 

projekt 6.5, a także projekt 6.6 w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXVIII/ 696/23 z dnia 

27 listopada 2023 roku w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działki 5836 i 5984, 

a także projekt 6.7 w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 36 przy ulicy Udzieli 6  

w Ropczycach, projekt 6.11 w sprawie zamiany uchwały numer XXVIII/286/20 Rady Miejskiej 

w Ropczycach z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica,  

a także projekt 6.12 w sprawie zmiany uchwały numer XXVIII/285/20 Rady Miejskiej  

w Ropczycach z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, działka nr 842/3 została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXVIII/696/23  

z dnia 27 listopada 2023 r. w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działki 5836  

i 5984 – inspektor w Referacie Gospodarki Przestrzennej p. Marek Gawron. 

Uchwała dotyczy zmiany uchwały własnej numer LXVIII/696/23 Rady Miejskiej  

w Ropczycach z dnia 27 listopada 2023 roku w sprawie nabycia nieruchomości  

w Niedźwiadzie, działki numer 5836 i 5984 w ten sposób, że w paragrafie 1 po wyrazie oświaty 

dodaje się wyrazy lub sportu i rekreacji. Pozostałe ustalenia uchwały pozostają bez zmian. 

Zmiana ma na celu dostosowanie treści uchwały do przeznaczenia tego terenu w planie 

miejscowym.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXVIII/696/23 z dnia 27 listopada 2023 r.  

w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działki 5836 i 5984 została podjęta przy: 

za – 19 głosów, przeciw – 1, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 36 przy  

ul. Udzieli 6 w Ropczycach – inspektor w Referacie Gospodarki Przestrzennej p. Marek 

Gawron. 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na odpłatne lub nieodpłatne nabycie spółdzielczego 

własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego numer 36 w budynku przy ulicy Udzieli 6  

w Ropczycach, zlokalizowanego na działce ewidencyjnej numer 2351/343 w obrębie 

ewidencyjnym w Ropczyce, w tym również na nabycie udziału w tym prawie. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Osoba, która posiada spółdzielcze własnościowe prawo do 

tego lokalu wyraziła wolę przekazania swojego prawa w drodze darowizny na rzecz gminy 

Ropczyce. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 36 przy ul. Udzieli 6 w Ropczycach została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 – 2028 – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska. 

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028. Aktualne kwoty kryterium dochodowego do świadczeń z pomocy 

społecznej wynoszą w przypadku osób w rodzinie 660 zł i po podwyższeniu będą wynosiły  

1 320 zł. W przypadku osób samotnie gospodarujących kryterium dochodowe wynosi 776 zł. 

Po podwyższeniu do 200% będą wynosić 1 552 zł. Uchwałą Rady Ministrów ustanowiono 

nowy wieloletni program rządowy „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. W ramach 

programu zostały przyjęte zasady udzielania pomocy w formie posiłku, m.in. w formie 

dożywiania dzieci w szkole, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku oraz świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Zgodnie z zasadami programu wymagana 

jest uchwała Rady Miejskiej podwyższająca kryterium dochodowe do 200%, co też umożliwi 

objęcie pomocą w ramach programu większej liczby mieszkańców. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania  

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024 – 2028 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie likwidacji ośrodków wsparcia: Klub Senior+ 

w miejscowości Brzezówka i Klub Senior+ w miejscowości Niedźwiada - Kierownik Miejsko 

– Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska. 

Uchwała w sprawie likwidacji ośrodków wsparcia Klub Senior Plus w miejscowości 

Brzezówka i Klub Senior Plus w miejscowości Niedźwiada. Uchwałą Rady Miasta w 2018 roku 

utworzono ośrodki wsparcia w formie klubów seniora w miejscowości Niedźwiada  

i w miejscowości Brzezówka, funkcjonujące w rozumieniu ustawy o pomocy społecznej jako 

kluby samopomocowe dla seniorów w ramach wieloletniego programu Senior Plus połączone 

wówczas zostały z ośrodkiem pomocy społecznej. Działalność klubów do końca 2020 roku 

finansowana była z dotacji celowej z budżetu państwa, a potem zgodnie z umową z Wojewodą 

Podkarpackim przez kolejne trzy lata działalności, czyli do 31 grudnia 2023 roku działalność 

tych ośrodków była finansowana ze środków gminy. Tym samym wymagany okres utrzymania 

trwałości Klubu Senior Plus w Brzezówce, jak również Klub Senior Plus w Niedźwiadzie 

dobiega końca w dniu 31 grudnia 2023 roku. W związku z tym likwidujemy w strukturach 

ośrodka pomocy społecznej kluby samopomocy jako ośrodki wsparcia. Od stycznia kluby 
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seniora funkcjonują ponownie jak przed 2018 roku w strukturach Centrum Kultury. Zajęcia 

kulturalne i spotkania integracyjne, które odbywały się dla uczestników klubu seniora zarówno 

w Brzezówce jak i w Niedźwiadzie będą nadal kontynuowane w ramach prowadzonej przez 

dom kultury działalności.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie likwidacji ośrodków wsparcia: Klub Senior+ w miejscowości Brzezówka 

i Klub Senior+ w miejscowości Niedźwiada została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ropczycach – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Stanisław 

Marć. 

Komisja Rewizyjna w dniu 30 listopada bieżącego roku uchwaliła projekt rocznego planu pracy 

na 2024 rok, który w projekcie 4.10 przedstawia Wysokiej Radzie do zatwierdzenia. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/286/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Gnojnica – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego p. Katarzyna Kosydar. 

Aglomeracja Gnojnica została wyznaczona uchwałą Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 

listopada 2020 roku w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica. Zgodnie z art. 92 ustawy 

Prawo wodne wójt, burmistrz lub prezydent miasta co dwa lata dokonuje przeglądu obszarów 

i granic aglomeracji wyznaczonych na podstawie art. 87 ust. 1 z uwzględnieniem kryterium ich 

utworzenia, o którym mowa w art. 86 ust. 1 oraz zaistniałych zmian w równoważnej liczbie 

mieszkańców aglomeracji i w razie potrzeby informuje radę gminy o konieczności zmiany 

obszarów i granic aglomeracji. Po wykonaniu przeglądu aglomeracji Gnojnica stwierdzono 

konieczność zmiany RLM oraz obszarów i granic aglomeracji. Spowodowane jest to zmianą 

równoważnej liczby mieszkańców aglomeracji, co z kolei wynika z następujących czynników. 

Zmiany koncentracji zaludnienia na terenie gminy, która wynika z prowadzonej  

i aktualizowanej na bieżąco przez gminę ewidencji ludności. Zmiany ilości zbiorników 

bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków, która wynika z prowadzonej  

i aktualizowanej na bieżąco przez gminę ewidencji w tym zakresie. Z obszaru aglomeracji 

zostały wyłączone obszary, w których na podstawie aktualizowanej ewidencji stwierdzono 

stosowanie zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych oczyszczalni ścieków. Są to 

jednocześnie obszary, których podłączenie do sieci kanalizacyjnej jest technicznie  

i ekonomicznie niemożliwe na ten moment. Z terenów tych ścieki i osady ściekowe są 
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wywożone do oczyszczalni ścieków przy ul. Masarskiej 26 w Ropczycach. Z obszaru 

aglomeracji zostały też wyłączone obszary niezabudowane i nieskanalizowane, czyli tereny 

rolne. Dla wyłączanych terenów, czyli tych pojedynczych adresów nie otrzymano pomocy 

finansowej. Do obszaru aglomeracji włączono natomiast nieruchomości, które podłączyły się 

do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej. Rada Miejska w Ropczycach wyznacza aglomerację 

Gnojnica, zgodnie z rozporządzeniem Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej  

z dnia 27 lipca 2018 roku w sprawie sposobu wyznaczania obszarów i granic aglomeracji. 

Aglomerację ustanawia się na podstawie przeglądu aglomeracji dokonanego przez Burmistrza 

Ropczyc zgodnie z art. 92 ustawy Prawo wodne. Zgodnie z art. 87 ust. 4 ustawy Prawo wodne 

wyznaczenie zmiany aglomeracji następuje po uzgodnieniu przez Burmistrza Ropczyc  

z Wodami Polskimi, a w zakresie obszarów objętych przynajmniej jedną formą ochrony 

przyrody z właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. Dyrektor 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Rzeszowie Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie uzgodnił wyżej wymieniony projekt uchwały. Na postanowienie nie 

wniesiono zażalenia. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Rzeszowie uzgodnił wyżej 

wymieniony projekt uchwały. Na postanowienie nie wniesiono zażalenia. 

 

Radny p. Bogdan Madeja – Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że ww. Komisja na dzisiejszą sesję 

wydała opinię pozytywną o projektach uchwał: projekt 6.11 w sprawie zmiany uchwały 

XXVIII/286/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Gnojnica i projekt 6.12 w sprawie zmiany uchwały XXVIII/285/20 

w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/286/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gnojnica została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/285/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Ropczyce – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego p. Katarzyna Kosydar. 

Aglomeracja Ropczyce została wyznaczona uchwałą Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 

listopada 2020 roku w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce. Uzasadnienie do zmiany 

uchwały dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Ropczyce jest takie samo jak do poprzedniej 

uchwały, z tym, że do obszaru aglomeracji Ropczyce włączono część miejscowości Brzezówka, 

na terenie której została wykonana sieć kanalizacyjna.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/285/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ropczyce została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie gminy Ropczyce na 2023 rok. W projekcie 

wprowadza się dochody w łącznej kwocie 331 229,82 zł. Na zwiększone dochody wpływają 

m.in.: wpływy z tytułu odpłatności podopiecznych dziennego domu pomocy 8 600 zł i te środki 

zostają przeznaczone na zakup żywności w ramach realizacji zadań statutowych dziennego 

domu pomocy. Kwota 5 425 zł jako środki otrzymane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację programu Czyste Powietrze. Są to środki 

refundacyjne za drugi kwartał 2023 roku. Środki te zostaną przeznaczone w kwocie 2 125 zł na 

obsługę punktu konsultacyjnego w Urzędzie Miejskim w Ropczycach oraz kwota 3 300 zł dla 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za zadanie dotyczące wydawania 

zaświadczeń w ramach realizacji zadania Czyste Powietrze. Pozostałe kwoty stanowią 

realizację zadań przez Urząd Miejski w Ropczycach i te kwoty zostają przeznaczone również 

na zakończenie realizacji zadań poszczególnych w ramach zadań statutowych. W projekcie 

uchwały łącznie z autopoprawką przesuwa się planowane wydatki w kwocie 114 034,33 zł. 

Przesunięcia dotyczą zadań realizowanych przez Miejsko-Gminny Zespół Oświaty. Przede 

wszystkim największą pozycją jest tutaj przesunięcie środków 42 850 zł, które dotyczy zakupu 

nowego programu i w ramach którego będzie realizacja zadań księgowych, zadań płacowych 

w placówce oświatowej od 2024 roku i zabezpieczenie tych środków przesunięte jest w ramach 

zadań miejskich placówek oświatowych. Dodatkowym przesunięciem jest również 

zabezpieczenie 50% kosztów na remont hali widowiskowo-sportowej w ramach realizacji 

zadań przez Ropczyckie Centrum Sportu i Rekreacji. Jest to kwota 15 375 zł i to również jest 

przesunięte z pozostałości zadań realizowanych przez Urząd Miejski w Ropczycach. Również 

w tej tabeli nr 3 zabezpieczone są środki w ramach realizacji przesunięć, realizacji zadań 

zleconych, prowadzonych przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Autopoprawka w kwocie 43,85 zł dotyczy zabezpieczenia kwoty dotyczącej podwyższenia 

kapitału zakładowego dla spółki Towarzystwa Budownictwa Społecznego i te środki są 

przesunięte z administracji publicznej z wynagrodzeń i zabezpieczone w załączniku numer 3. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

– 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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6.14) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany własnej uchwały Nr LVI/568/ 22  

z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego Sp. z o.o. w Ropczycach – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały własnej 568 z 29 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziału w podwyższonym kapitale 

zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Ropczycach. Projekt uchwały wprowadza następujące zmiany.  

W paragrafie 1 uchwały wyraża się zgodę na podwyższenie kapitału zakładowego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego z siedzibą w Ropczycach w łącznej kwocie 3 989 000 

zł w zamian za objęcie 7 978 udziałów o wartości nominalnej 500 zł każdych, w celu realizacji 

inwestycji pod nazwą budowa bloku przy ulicy Mehoffera 17. Ogólna kwota w związku  

z uchwałą 568 nie uległa zmianie. Paragraf 2 uchwały otrzymuje brzmienie: Kwoty wkładu 

pieniężnego na podwyższenie kapitału założycielskiego zostaną pokryte ze środków funduszu 

dopłat Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 3 988 956,15 zł, tutaj kwota również nie 

uległa zmianie oraz z dochodów gminy Ropczyce z podatku od nieruchomości osób prawnych, 

osób fizycznych w kwocie 87,70 zł. Tu kwota została zwiększona o wartość 43,85 zł. Uchwała 

ta została wprowadzona w związku z uchwałą, która musi doprecyzować nadwyżkę wkładu 

nad sumą nominalną wartości udziałów w podwyższonym kapitale o kwotę 43,85 zł. Ona 

została już zabezpieczona. Okazało się, że aby wartość cała nominalna udziału w kwocie  

500 zł była tzw. zaokrąglona, potrzeba zabezpieczenia jeszcze tej kwoty pozostałej do pełnej 

wartości 43,85 zł i ta uchwała stanowi o takim zabezpieczeniu.  

 

Radny p. Dariusz Skórski - Panie burmistrzu, ja taką drobną uwagę chcę zgłosić, bo głosujemy 

o podwyższeniu kapitału zakładowego dla Towarzystwa Budownictwa Społecznego, a pan 

prezes wychodzi 5 minut wcześniej. Nie wiem, czy jakoś się usprawiedliwiał pan prezes. Wiem, 

że kampania wyborcza w toku jest do powiatu i tam na mediach różne barierki pochylone gdzieś 

w Iwierzycach zauważa, natomiast dużo takich niedociągnięć bym zauważył na osiedlu na 

górce i mógłbym je również publicznie tutaj dzisiaj wymieniać, jak choćby przegrzewane bloki, 

czy źle wykonane okiennice. Głosujemy, a pan prezes wychodzi. Było jakieś 

usprawiedliwienie?  

 

Uchwała w sprawie zmiany własnej uchwały Nr LVI/568/22 z dnia 29 grudnia 2022 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów  

w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. 

w Ropczycach została podjęta przy: za – 15 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 5. 

 

7.  

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali projekt Planu pracy Rady na 2024 rok. 

Zwyczajowo jest to projekt ramowy. Będzie wypełniany treścią w ramach porządków obrad 

poszczególnych sesji. Zapytał czy są propozycje dotyczące zmiany tego planu.  

Brak zgłoszeń. 
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Plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0.  

 

8. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Na początek chciałbym bardzo serdecznie 

podziękować Wysokiej Radzie za przyjęcie uchwałą projektu budżetu na przyszły rok. Tym 

samym mamy budżet przyjęty przez Wysoką Radę na 2024 rok. To jest podstawa do 

funkcjonowania Urzędu Miejskiego i wszystkich jednostek organizacyjnych. To nie jest budżet 

urzędu gminy, to jest budżet gminy. Ten budżet zabezpiecza pracę i płacę dla około 800 etatów 

we wszystkich naszych przedszkolach, szkołach, domach kultury, bibliotekach, pomocy 

społecznej, centrum sportu, różnych innych niewypowiedzianych pomniejszych jednostkach, 

typu dom środowiskowy i tutaj również w urzędzie, gdzie mamy 77 etatów. Wysoka Rado, 

bardzo dziękuję, że bardzo wnikliwie przekładaliśmy ten projekt budżetu, analizowaliśmy  

i rozważaliśmy go na komisjach stałych rady. Sesja to jest w zasadzie tylko podsumowanie tych 

dyskusji na forum komisji. Mam nadzieję, że nad tym budżetem przez następne trzy miesiące  

i jeszcze pewnie w każdym miesiącu i na każdej sesji będziemy rozmawiali i na koniec marca 

będziemy podsumowywali nie tylko trzy miesiące, ale również pięć lat i ponad trzy miesiące. 

Dzisiaj sesja jest dość istotna, ważna i dość długa, natomiast chcę powiedzieć, że to nie jest 

ostatnia sesja w bieżącym roku, bowiem już teraz wraz z panem przewodniczącym, Prezydium 

Rady zapraszamy Wysoką Radę jak zawsze na ostatnią sesję, która odbędzie się w przyszłym 

tygodniu, po świętach, w czwartek, o godzinie 13. Ta sesja będzie znacząco krótsza, bo 

będziemy mieli 3-4 tylko projekty, dość nieskomplikowanej materii i oczywiście zmiany  

w budżecie, w których co roku tradycyjnie pani skarbnik już jakby czyści nasz budżet,  

dopasowując do formuły rachunkowej. Myślę, że na tej sesji ostatniej będę miał też możliwość 

trochę więcej powiedzieć o tym roku, krótko podsumować, jak również o tych informacjach, 

których państwo dzisiaj oczekujecie od sesji do sesji. Przełożę to na przyszłą sesję. Dzisiaj 

natomiast chcę państwu, dziękując za dotychczasową naszą pracę na sesjach, na komisjach, na 

wielu różnych spotkaniach, złożyć życzenia świąteczne informując, te piękne kwiaty gwiazdy 

betlejemskiej, które są przed wami, są załącznikiem do moich życzeń, do życzeń pana 

Przewodniczącego Rady, skierowanych do was, wszystkich państwa, jak jesteście na tej sali, 

do państwa radnych, do państwa pań i panów przewodniczących osiedli, sołtysów, również 

częściowo do mojej kadry, aczkolwiek z kadrą mam jeszcze osobne, tradycyjne spotkanie  

w dniu jutrzejszym. Wysoka Rado, pozwólcie, że złożę wam serdeczne życzenia, życząc przede 

wszystkim wam, waszym rodzinom, waszym najbliższym, sąsiadom i przyjaciołom zdrowych, 

radosnych i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia, by te święta były czasem spokoju, 

wyciszenia, również takiej refleksji nad rokiem, który minął, nad pięcioma latami, które  

w naszej kadencji bardzo szybko upłynęły. Myślę, że wszyscy kończąc tą kadencję, jesteśmy  

o wiele bardziej bogatsi w wiedzy o dobru publicznym, jakim jest samorząd miasta i gminy  

i tym wszystkim, czym się zajmujemy. Również łączą nas sprawy, któreśmy rozstrzygali, 

któreśmy rozwiązywali, sprawy ludzi, sprawy publiczne. Za to wszystko chciałbym wam 

podziękować i przekazać podziękowania również waszym rodzinom, bo tak jak to było 

powiedziane przy spotkaniu, przy tym betlejemskim światełku z harcerzami, że coś życie nas 
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uczy. Uczy nas współpracy, tolerancji, szacunku do siebie, do naszych również poglądów, do 

naszych różnych programów i również do naszych emocji. Wszyscy mamy określone emocje  

i ja jestem tutaj świadkiem, że na tej sali przez ostatnie kilka kadencji współpraca była 

przykładna, dobra. Różniliśmy się, bo tak należy, to jest sens idei samorządu, gdzie są kluby, 

które biorą na siebie odpowiedzialność i kluby, które patrzą na ręce. Tak było w tej pięcioletniej 

kadencji i zawsze wtedy, kiedy jest trochę więcej wolnego czasu, jakim są święta, kiedy się 

spotykamy, kiedy można wrócić tą refleksją do naszych wspólnych spraw, nie tylko 

rodzinnych, ale i takich zawodowych i publicznych, bo to, czym się zajmujemy na sesjach rady, 

na komisjach, na spotkaniach rad sołeckich, osiedlowych, to są właśnie te sprawy publiczne 

niezwykle ważne. Myślę, że dobrze je prowadziliśmy przez miniony rok i przez całe te pięć lat, 

na to przyjdzie jeszcze ten czas czwartku na krótkie podsumowanie. Kończąc, życzymy 

wszystkim zdrowia i wszystkiego najlepszego, abyśmy po świętach zdrowi, wypoczęci spotkali 

się na tej sesji kończącej ten rok też z nadzieją, że przyszły rok, nowy 2024, na który już mamy 

budżet, niezwykle ważne rozwiązanie i niezwykle ważną decyzję, że będzie również dobry, że 

będzie pomyślny, że poradzimy sobie jako lokalny samorząd tej kadencji, samorząd miasta  

i gminy Ropczyce następnej kadencji z problemami, które będą, jak zawsze przed nami i że też 

we współpracy, w zgodzie, w porozumieniu i tolerancji i przede wszystkim w szacunku do 

siebie, bo to jest najważniejsze, bo z tej sali zawsze wychodziliśmy jako koleżanki, jako 

koledzy, różniąc się, ale rozumiejąc, że łączą nas te ważne sprawy publiczne. Za to wszystko 

raz jeszcze dziękuję, wszystkich serdecznie pozdrawiam i wszystkim życzę radosnych, 

bezpiecznych, spokojnych i ciepłych świat.  

 

9. 

Radny p. Pan Andrzej Rachwał - Zwracam się do pana burmistrza w imieniu mieszkańców 

bloku przy ul. Kościuszki numer 4. Chcieli serdecznie podziękować za ten chodnik, który został 

odnowiony. To tak się udało na ostatnią chwilę, bo następnego dnia spadł śnieg, jest 

bezproblemowo zrobiony i bardzo się cieszą z tego. Będą mogli spokojnie chodzić, tylko oni 

też lubią porozmawiać i to jest taki naród, który w blokach chce rozmawiać, a rozmawia 

przeważnie na ławce. I oni tych ławek nie mają. Ja bym przy okazji prosił, jeżeli będzie 

możliwość, dwie ławki tam zamontować. Może tak na wiosnę. Druga dobra wiadomość dla nas 

z okolic 3 Maja. Wczoraj zostało uruchomione oświetlenie na obwodnicy po długich 

interwencjach pana burmistrza. O tym wiem, że to trwało bardzo długo. Ciężko było się  

z generalną dyrekcją dogadać. Na ten moment tyle, co wiem, że mają to zrobić do końca 

uczciwie, bo w tej chwili jest tylko zaświecone. Wiadomą rzeczą jest, że jeżeli tylko będzie 

wilgoć, to na pewno z powrotem styczniki polecą, ale pół roku na modernizację mam nadzieję, 

że to im wystarczy, żeby zrobili uczciwie i bardzo za to dziękuję. To może komuś się wydaje, 

że to jest błahostka, bardzo poprawia przede wszystkim na skrzyżowaniu bezpieczeństwo. Tam 

były już wypadki, gdzie brak widoczności na przejściu powoduje, że kierowcy jadący z prawej 

strony nie widzą przechodzącego pieszego, który też może przechodzić, bo ma zielone światło. 

Jeszcze jedno pytanie mam, bo nie wiem dokładnie, bo ma być modernizacja  chodników na 

ulicy Mickiewicza. Czy jest przewidziane doświetlenie tego przejścia, które będzie 

modernizowane, czy tylko będzie przejście robione?  
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Radny p. Wojciech Róg - Panie burmistrzu, chciałem bardzo podziękować panu za 

wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszego dwóch uchwał, podwyższenie kapitału 

zakładają w spółce TBS i wszystkim radnym tutaj za pozytywne głosowanie. Te środki pozwolą 

spiąć finansowo tę inwestycję ponad 14 000 000 zł. W najbliższy piątek będzie sporządzony 

już protokół odbioru końcowego budynku. Natomiast same roboty drogowe trwają, ale dzięki 

dobremu wykonawcy naszemu, panu Janowi Wronie, idą bardzo dobrze  i podejrzewam, że do 

końca stycznia roboty będą zakończone i planujemy od 1 marca wprowadzić mieszkańców do 

tych mieszkań na które czekają. Z tego miejsca pragnę podziękować panu Kosydarowi za 

sprawowanie nadzoru na tej inwestycji, przy tak trudnym i roszczeniowym wykonawcy to było 

szalenie nam pomocne. Za to mu bardzo dziękuję. 

  

Radny p. Jan Rydzik - Chciałem poinformować mieszkańców gminy Ropczyce, że 

uruchomiłem od 13 grudnia ponowną zbiórkę makulatury dla krajów afrykańskich, bo tam 

wiadomo, że większość cierpi brak wody. Chciałem poinformować, że kontener przeznaczony 

na makulaturę stoi na parkingu koło starostwa od strony zachodniej, oznakowany i tylko jedna 

taka uwaga, prosiłbym i zwracam się do wszystkich tych, którzy będą tam makulaturę wkładać, 

żeby to była tylko i wyłącznie makulatura, zeszyty, książki, czasopisma, kartony rozłożone, bo 

w tamtym wcześniejszym przypadku, uznawali sobie, że to jest kontener na śmieci i musiałem 

to uporządkować. Tak, że bardzo proszę poinformować, kto jeszcze nie wie, że akcja została 

wznowiona, bo był czas COVID-u tak, że teraz z powrotem uruchomiłem tę akcję.  

 

Radny p. Marek Fic - Po raz chyba trzeci już zabieram głos w sprawie tej drogi i przysiółku 

Lipnica. Zobligowała mnie do tego babcia trzech wnucząt dzisiaj. Tuż po zejściu z przystanku 

mama odprowadziła dzieci na autobus do szkoły. Przystanek, nowa wiata wybudowana, nie 

powiem, że zmieciony, ale do połowy zniszczony przystanek. To jest taki namacalny przykład 

remontu tej drogi, o której mówiłem, tych dwóch odcinków na terenie Broniszów i na naszym 

Ropczyce, gdzie zrobiło się warunki, gdzie zwiększyło się prędkość, bo są warunki ku temu, 

żeby tam pojechać, ale jest teren zabudowany i mało kierowcy na to zważają. Szeroka droga, 

dobra nawierzchnia i do przodu. Tak, że bym prosił pana kierownika, aby kolejną interwencję 

zrobił, bo znak był 70. Po interwencji został on zabrany ale zastąpiony został znakiem 10 ton. 

Liczyliśmy na to, że tu będzie jednak jakieś ograniczenie, te 40, mimo że jest to teren 

zabudowany, ale w takiej zabudowie, myślę, żeby zwiększyć to bezpieczeństwo, taki znak 

powinien się znaleźć. Tak, że prośba, żeby kolejną interwencję zrobić do zarządcy tej drogi, 

żeby jakoś tę prędkość tam ograniczyć.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak (Odpowiedzi, wyjaśnienia na zgłoszone sprawy różne) 

- Odpowiadając panu Andrzejowi Rachwałowi, przewodniczącemu Komisji ds. porządku, ja 

rozszerzę tę informację też, bo z pewnością wielu ludzi może pytać. Jeżeli nawet się zaświeci 

to światło na obwodnicy Ropczyc, przede wszystkim w tych dwóch newralgicznych miejscach, 

jakim jest rondo 650-lecia i skrzyżowanie z drogą wojewódzką na 3 Maja, to może tak być, jak 

pan Andrzej mówi, że za tydzień, za dwa, kiedy będzie trochę więcej wilgoci, że te wszystkie 
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bezpieczniki znowu unieruchomią to oświetlenie, bo problem polega na tym, że od początku ta 

inwestycja była wadliwie wykonana. Przyjęto ją do realizacji, czyli generalna dyrekcja od 

wykonawcy, bo czas naglił, jeśli chodzi o otwarcie obwodnicy i to ciągle się wszystko psuło. 

Doskonale wiemy, że tam była potrzebna inwestycja poważna, wymiana kabli. Nasi 

współpracownicy wycenili to na koszt blisko 200 000 zł. Trwał spór przez kilka miesięcy 

pomiędzy Generalną Dyrekcją Oddział Rzeszów, który to oddział domagał się tej naprawy od 

gminy, a my znów czytając stosowne ustawy uważaliśmy, że do nas należy tylko eksploatacja, 

płacenie za rachunki i ewentualna eksploatacja, która mieści się w naprawach, a nie  

w kapitalnym remoncie. Ten spór z naszego pozwu został skierowany do Sądu 

Kompetencyjnego, Sądu Gospodarczego w Rzeszowie. Jeszcze się nie rozstrzyga ale  

w momencie po wyborach,  kiedy trochę tło się odmieniło, spotkałem się po raz kolejny już  

z wicedyrektorem oddziału generalnego, gdyż dyrektor złożył rezygnację wcześniej  

i zrezygnował z pracy. Przekonałem wicedyrektora, że jednak warto, nie czekając na to 

rozstrzygnięcie sądu gospodarczego, aby wszystkie zaskórniaki, które być może ma w tym roku 

albo, żeby poprosił generalną o jakieś zaskórniaki generalnej dyrekcji i ogłosił przetarg, jednak 

to naprawił. A później będziemy się rozliczać, umawiając się, kiedy sąd rozstrzygnie, czyje to 

zadanie było. Jeżeli nasze, to będziemy refinansowali tę ewentualnie fakturę. Chyba doszliśmy 

do ugody, bo w kontekście tej rozmowy został ogłoszony przetarg, który mówi o tym, że 

wykonawca, który złożył ofertę, ma sześć miesięcy czasu na wykonanie remontu kapitalnego. 

Mam nadzieję, że to się stanie. Tym bardziej, że nam na tym bardzo zależy, bo równocześnie 

w międzyczasie my, gmina, złożyliśmy wniosek do projektu Rozświetlamy Polskę, na który 

jest kilkaset milionów złotych, projekt prowadzony przez Bank Gospodarstwa Krajowego  

i otrzymaliśmy promesę na wymianę źródeł oświetlenia na obwodnicy, na światła, które mamy 

LED-owe w mieście po to, żebyśmy za tą eksploatację płacili połowę mniej, tak jak teraz 

płacimy w granicach te 500-600 000 złotych, a mogliśmy płacić milion. Mamy środki 

finansowe, mamy promesy, czyli przyrzeczenie środków. Musimy dograć teraz formę prawną 

z generalną dyrekcją i będziemy chcieli to zadanie w przyszłym roku zrobić, tylko wtedy, kiedy 

już w sposób taki docelowy zostanie ta awaria zrobiona poprzez ten remont kapitalny. Wtedy 

mam nadzieję, że już nie będzie tych przerw, które do tej pory się zdarzały. Drugie pytanie, 

zapewniam, że na wiosnę, bo w zimie to szkoda, ławki się psują, śnieg przysypuje, nie ma kto 

je ze śniegu odśnieżać, więc na wiosnę postawimy te dwie ławki. Skieruję odpowiedź do pana 

przewodniczącego klubu, pana Darka Skórskiego, że pan prezes TBS-u pozwolił sobie na 

wyjście, bo zostawił wiceprezesa TBS-u, pana inżyniera Wojtka Roga, jest jakby zastępcą 

mianowanym, ze wszystkimi uprawnieniami i prezes uznał, że został tutaj inżynier, który 

wszystko wysłucha, przekaże, poinformuje pana prezesa, że rada 100% jednogłośnie zmieniła 

uchwałę, która daje mu  możliwość regulacji z Bankiem Gospodarstwa Krajowego należności 

za budowany blok. Cieszę się też bardzo z tej informacji inżyniera Roga, że kończymy, mimo 

tego wielkiego problemu, sporu, z wykonawcą, mieszkania będą oddawane do użytku. 

Pozostaje jeszcze aura, przyroda, która jeżeli pozwoli wcześniej zrobić drogi dojazdowe  

i chodniki, to wcześniej to wszystko będzie miało decyzję na użytkowanie. Jeżeli nie, trzeba 

przetrwać do wiosny i wtedy ten blok będzie zakończony. Przy okazji też informuję, że na 

ławkach, na deskach projektowych jest na końcowym etapie projekt dwóch bloków w tym 
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obszarze siedmiopiętrowych. Wykonawca ma wszystkie elementy, narzędzia finansowe  

i prawne prawie w ręku, prawne to jeszcze  pozwolenie na budowę i na wiosnę powinna się 

zacząć budowa pierwszego bloku, na której już wszystkie mieszkania są jakby wstępnie 

zalogowane, czyli są nabywcy mieszkań w bloku, który jeszcze jest na deskach projektowych, 

czyli jest to zapotrzebowanie. Czyli my, samorząd musimy przyspieszyć te nasze działania, 

które by pozwoliły uruchomić następne tereny pod budownictwo blokowe, czy to 

własnościowe, czy to na najem, czy być może nawet komunalne, ale dzisiaj wielkiego wsparcia 

państwa do budowy bloków komunalnych nie ma, mieszkań komunalnych, natomiast jest dobre 

wsparcie na najem i z tej furtki, jeżeli jeszcze będzie w przyszłym roku i w następnych latach, 

to chcielibyśmy skorzystać. Mamy ten jeden problem, że brakuje nam terenu i określamy go 

sobie szczegółowym planem zagospodarowania i byłoby świetnie, żeby za dwa, trzy lata można 

było budować. Pan Marek Fic mówi o tym przystanku, to się zdarza. Co jakiś czas nam 

rozwalają przystanki ci, którzy zbyt agresywnie jeżdżą. Tutaj apel do pana Darka Skórskiego, 

zróbmy coś z tymi, którzy za szybko jeżdżą. Oczywiście my znaki będziemy stawiali, ale 

jeszcze nieuniknioność kary za takie przewinienie jest ważna. Jeśli mamy tą świadomość, że 

wcześniej czy później organy skutecznie wyegzekwują od tego, który to uczynił koszty 

naprawy, to może innych będzie powstrzymywało. Przypomnę, że wymieniliśmy już 

zdekapitalizowane, zardzewiałe przystanki przy drodze krajowej. Może nie wszystkie, zostały 

jeszcze na granicy Brzezówki i Ropczyc dwa małe przystanki do wymiany. Może to  

w przyszłym roku zrobimy i mielibyśmy całą drogę krajową od Dębicy, od Zawady do 

Sędziszowa, wymienione przystanki z witaczami, czyli coś, co kończąc tę kadencję, jakby też 

oznaczyliśmy naszą gminę i bardzo za to dziękuję moim współpracownikom, że to dopięliśmy. 

Jeszcze będzie trzeba się przyglądać przystankom zdekapitalizowanym przy drodze 

wojewódzkiej, czy przy innych drogach powiatowych, to mamy ten czas przeglądu. Będziemy 

się spotykali z mieszkańcami, żeby poinformować ich o naszym budżecie na przyszły rok, 

porozmawiać z nimi. Sądzę, że to się gdzieś odbędzie w okresie adwentu. Przez okres 

karnawału to zebrania zwykle sprawozdawcze w OSP, gdzie też na pewno będziecie 

uczestniczyć jako radni, jako przewodniczący osiedli i sołtysi, a po zakończeniu będziemy, 

będziemy jak co roku już po COVID, organizować zebrania środowiskowe i o takich sprawach, 

jak potrzeba przystanków, chodników, regulacji znaków drogowych i tak dalej będziemy  

z mieszkańcami rozmawiać i będziemy to uruchamiali. Jest dobry czas, bo nie ma zimy, z tego 

się bardzo cieszymy, bo te 10 dni zimy trochę nas kosztowało, pewnie około 100 000 zł. 

Przypomnę, że mamy 1 000 000 zł na cały rok. Oby dalej zimy nie było, to jakieś tam środki 

finansowe teoretycznie już pozostają do przesunięcia na inne remonty dróg. Ten okres 

dziesięciu dni był taki z zaskoczenia, był trudny, bo nikt się nie spodziewał, że w listopadzie 

będzie tak intensywna zima, jeżeli chodzi o opady śniegu, ale i też trochę zlodowacenie 

nawierzchni. Bardzo dziękuję moim współpracownikom z referatu dróg, że na miarę 

możliwości sobie poradzili wraz z naszymi partnerami, których w drodze przetargu 

wybraliśmy. Ja wiem, że były momenty i były okresy czasowe, że nie wszyscy nasi mieszkańcy 

byli zadowoleni. To jest praca, która wymaga w krótkim czasie udrożnienia wszystkich 

chodników, dróg, a tych wykonawców jest kilku, bo tak to stanowią przetargi. Czasami niestety 

trzeba bardzo uważać albo poczekać te 3-4 godziny, aż to piaskowanie nastąpi na chodniku 
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gdzieś i musimy się wystrzegać, zwłaszcza jeżeli mamy nieprzełożone opony na zimowe albo 

jeżeli jesteśmy z jakimiś komplikacjami. Dzisiaj chcę podziękować wszystkim naszym 

operatorom, z którymi mamy umowę i którzy odśnieżali, bo generalnie uważam na minus 4, 

miasto było utrzymane. Pojechałem do Dębicy, do Sędziszowa popatrzeć w tym okresie 

kulminacyjnym, jak tam są utrzymane jezdnie, chodniki. Chcemy utrzymać ten poziom 

porównywalny i wtedy, kiedy trzeba wzmóc te siły, nasi to robią. Za to dziękuję.  

 

Radny p. Marek Fic - Jeszcze dwa słówka, jeśli idzie o te dwa odcinki. Myśli się o ruchu 

kołowym przy projektowaniu, nie myśli się o ruchu pieszym. Tam jest 300 metrów dosłownie, 

może 400 było zaprojektować chodnik, zrobić chodnik i gwarantuję, że tych zajść by nie było, 

tak jak odcinek Gnojnica Budy czy przysiółek Lipnica. Poprawić prędkość, a nie zabezpieczyć 

pieszych,  to takie troszkę jest jakby na etapie projektowania, a od dłuższego czasu postulują 

mieszkańcy na zebraniach i nie tylko, w rozmowach o te chodniki, żeby to zrobić i jakoś 

grochem o ścianę.  

 

Przewodniczący Rady - Rozmawialiśmy dużo o oświetleniu, choć te lampy jeszcze nie świecą, 

panie burmistrzu, ale już chcę podziękować z tego miejsca, bo zamontowane są słupy i myślę, 

że lada dzień zaświecą. W imieniu swoim, w imieniu mieszkańców bardzo dziękuję za te 

kolejne oprawy oświetleniowe. Na pewno poprawią bezpieczeństwo i komfort mieszkańców 

mojej miejscowości.  

Za parę dni święta Bożego Narodzenia. Pozwolę sobie z tego miejsca w imieniu swoim,  

w imieniu swojej koleżanki wiceprzewodniczącej, dla wszystkich państwa, dla pana 

burmistrza, dla zastępcy, dla wszystkich państwa tu zebranych, pani mecenas, szanowni 

kierownictwo, szanowne koleżanki i koledzy radni. Z okazji świąt Bożego Narodzenia życzę 

Wam przede wszystkim dużo zdrowia, ciepła, miłości. Życzę, żeby te święta, które nadchodzą 

spowodowały, żebyśmy się szanowali nawzajem, żeby było dużo miłości w naszych rodzinach 

i wszystkiego, najlepszego.  

 

10. 

Przewodniczący Rady zamknął 69 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 

 

 


